

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : Dato' Kamarul Baharin bin Abbas
[Telok Kemang]**

TARIKH : 19 November 2014 (Rabu)

SOALAN :

Dato' Kamarul Baharin bin Abbas [Telok Kemang] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan peratusan kejayaan program-program Kerajaan melalui Model Ekonomi Baru, ETP dan GTP dalam memastikan defisit fiskal dapat dikurangkan daripada 5.3 peratus KDNK dalam tahun 2010 kepada kurang daripada 3 peratus pada tahun 2015 seperti mana yang dinyatakan oleh Perdana Menteri dalam usul RMKe-10 di Parlimen pada 10 Jun 2010.

JAWAPAN: YB SENATOR DATO' SRI IDRIS JALA
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

Program Transformasi Negara (NTP) menzahirkan dengan jelas cadangan daripada Model Ekonomi Baru yang dibentuk oleh Majlis Penasihat Ekonomi Negara pada tahun 2010. Dalam membangunkan NTP, Kerajaan kekal fokus terhadap peruntukan sumber, dan merumuskan sasaran serta menjumlahkan hasil bagi pertumbuhan ekonomi bersasaskan aspek sosial seperti kualiti kehidupan, kos sara hidup, keselamatan rakyat dan penerapan nilai-nilai yang penting untuk mencapai matlamat.

Program Transformasi Kerajaan (GTP) menyasarkan untuk mentransformasikan Kerajaan Malaysia sejajar dengan keperluan sebuah negara berpendapatan tinggi, dalam bentuk sebuah program pembaharuan yang mendahulukan rakyat dengan memenuhi keperluan mereka. Keperluan ini terkandung dalam tujuh Bidang Keberhasilan Utama Negara (NKRA) yang terletak di bawah mandat GTP. Sebagai subset NTP seterusnya, Program Transformasi Ekonomi (ETP) menginstitusikan perubahan sosio-ekonomi dengan memfokuskan pembangunan 12 buah industri di bawah Bidang Ekonomi Utama Negara (NKEA) dan melonjakkan daya saing global Malaysia menerusi pelaksanaan 6 Inisiatif Pembaharuan Strategik (SRI).

Pada tahun 2013, kesemua tujuh Bidang Keberhasilan Utama Negara (NKRA) telah melaporkan kadar pencapaian purata sebanyak 104 peratus bagi penunjuk prestasi utamanya yang merupakan tanda positif bahawa Malaysia berada di landasan yang tepat. Manakala keberhasilan KPI keseluruhan bagi NKEA menepati sasaran dengan purata pencapaian 102 peratus sementara SRI mencatat pencapaian KPI 95 peratus. Peratusan kejayaan bagi setiap inisiatif-inisiatif di bawah pelaksanaan GTP dan ETP telah direkodkan didalam laporan tahunan.

Tuan Yang di-Pertua,

Antara lain **penunjuk kejayaan ETP yang memberi kesan secara langsung ke atas perkembangan ekonomi negara** dimana NKEA dan SRI kekal fokus dengan pengwujudan projek-projek sebanyak 196 projek dengan pelaburan yang dijanjikan bernilai RM219.3 bilion dan mewujudkan 437,816 peluang pekerjaan baharu. Pertumbuhan berterusan dalam PNK dengan kadar 42.5 peratus sejak tahun 2009 meningkat daripada US\$7,059 kepada US\$10,060 pada tahun 2013.

KDNK juga berkembang pada kadar kukuh iaitu 4.7 peratus pada tahun 2013 disamping perolehan kerajaan kian meningkat sebanyak 38.1 peratus sejak tahun 2010 kepada RM220.4 bilion. Kita juga maklum defisit fiskal kian berkurangan, justeru penggunaan awam yang utuh, aktiviti pasaran modal yang berdaya maju, pertumbuhan pelaburan yang kukuh dan mencecah RM161.12 bilion pada tahun 2013 melebihi sasaran awal yang ditetapkan pada RM148.4 bilion setinggi 8.6 peratus. Ini diikuti dengan pengiktirafan Malaysia di peringkat global dalam Indeks "Mudah menjalankan perniagaan" Bank Dunia di tangga ke-6 pada tahun 2014 dan keberhasilan KPI yang memberangsangkan.

Tuan Yang di-Pertua,

Selari dengan matlamat transformasi Malaysia untuk mencapai status negara berpendapatan tinggi yang turut bergantung pada keupayaan Kerajaan untuk membuktikan daya tahan fiskalnya. SRI Pembaharuan Kewangan Awam telah memainkan peranan penting dalam **melaksanakan komponen yang diperlukan oleh Kerajaan dalam memastikan defisit fiskal dapat dikurangkan antaranya termasuklah konsolidasi fiskal** yang dilaksanakan untuk memastikan kemampuan fiskal jangka panjang negara dicapai.

Antara beberapa langkah dan kaedah yang telah diadaptasi untuk memastikan negara berada pada tahap ekonomi yang kukuh di mana defisit fiskal dapat dikurangkan adalah dengan menubuhkan **Jawatankuasa Dasar Fiskal (FPC)** yang dipengerusikan sendiri oleh YAB Perdana Menteri. FPC telah diberi mandat untuk merangka strategi bagi mengukuhkan kewangan sektor awam serta memastikan kemampuan fiskal serta kestabilan makroekonomi jangka panjang negara.

Sebagai langkah awal, FPC telah memainkan peranan dalam merangka strategi bagi **mengurangkan perbelanjaan negara** dengan pelaksanaan rasionalisasi subsidi minyak secara berperingkat yang telah dilaksanakan dalam memastikan ia tidak begitu membebankan rakyat, terutamanya kepada golongan berpendapatan rendah dan seterusnya menjamin kesan yang minima ke atas pusingan ekonomi negara. Selain itu, langkah-langkah penjimatan perbelanjaan sektor awam juga telah diperkenalkan pada hujung tahun 2013 sejajar dengan hasrat Kerajaan untuk **berbelanja secara berhemat**.

Dalam **meningkatkan hasil negara**, Kerajaan turut mengumumkan pelaksanaan Cukai Barangan dan Perkhidmatan (GST) bermula 1 April 2015 bagi menggantikan Cukai Jualan (CJ) dan Cukai Perkhidmatan (CP) sedia ada. Pelaksanaan GST merupakan peralihan ke arah struktur hasil yang cekap bagi sebuah ekonomi maju dan akan memperluas sumber cukai negara. Meskipun GST ditetapkan hanya pada kadar 6%, hasil tahunan yang akan diperoleh dijangka mencecah RM22 bilion, sedangkan cukai jualan dan cukai perkhidmatan yang diamalkan sekarang hanya memberikan hasil berjumlah RM15-RM16 bilion setiap tahun.

Negara juga buat pertama kalinya, pada 2013, berjaya memasuki 'Zon Selamat' berdasarkan matriks fiskal yang dicipta oleh Kumpulan Perunding Boston. 'Zon Selamat' diperoleh sekiranya hutang awam dalam bentuk peratusan KDNK adalah di bawah 75% sementara defisit pula berada pada tahap 4% atau lebih rendah. Sementara itu, "Zon Bahaya" berlaku apabila nilai hutang awam bersamaan atau lebih daripada 75% KDNK manakala nilai defisit pula mencecah 8% ke atas.

Berbekalkan keazaman yang teguh dan langkah-langkah yang dinyatakan diatas, Kerajaan berjaya **mengurangkan defisit fiskal** sepanjang tiga tahun yang lepas iaitu daripada 6.6% pada tahun 2009 kepada 3.9% pada tahun lepas. Kita sedang berada atas landasan yang tepat di mana defisit fiskal pada tahun 2014 adalah pada 3.5% dan sasaran pada tahun 2015 pula adalah pada 3%. Menjelang tahun 2020, Kerajaan yakin akan berjaya mencapai bajet neutral (seimbang) seperti yang disasarkan.

Sekian, terima kasih.